



# တက်ဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက်

ပျော်ရွှင်စရာအချို့

အပ်တင်ကတ်ကတီးကွေးအိလော  
ဖုသရပ်ဖိခွန်

ဖွားရွေးချိန်ထံတော်  
တံနို (ဆဝိတော်)

## တက်ကတီးစံးဘျူး

တနံတခိန်သရပ်ခိန်ကိမူကိးယလိတဲစိစိးတဲယ၊  
လၢအပူကွံင်(၂၃)နံခါလံာ်လၢယကွဲးကျိန်ထံကွဲး  
ဖုသရပ်ဖိခွန်(တိအူ St Luke တီထီကွံခိန်လီလံး)  
အတက်ကွဲး “တက်ဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက်” အလံာ်တဘျီနံခဲ  
အံလီလံးစိးညှိပြုးလၢလံး.

လံာ်ဖိတဘျီအံသၢဖးစိးကဲထီတက်ဂံာ်တက်ဘါလၢသါ  
ဂီၢ်,သါအဲဒ်စိးလၢဖိလံာ်လၢခံတဖၣ်မ့ဖးဘၣ်ဝဲစိးကကဲ  
ထီတက်ဂံာ်တက်ဘါအယိသါအဲဒ်စိးစိးကွဲးလၢခိန်ဖျူထၢ  
လံာ်မဲာ်ဖျၢၣ်အသိးစိးမၤအါထီတက်ဒါကွဲးအံန့ၣ်လီၤ.

ယမၤအဆုၤန့ၣ်ယၤအလံာ်လီၤလံးန့ၣ်လၢယကဲဒါ  
ကွဲးအံလၢအသိတဘျီကဲဒါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.တုၤမ့ၢ်ယထံာ်  
လီၤကွဲးလံာ်လၢအဝဲဆုၤန့ၣ်ယၤတဘျီန့ၣ်တံလီၤကမၤ  
ကမၣ်ယၤဒိန်မးလီၤ.အဂ့ၢ်ဒ်အံလံာ်လၢအဝဲဖဲဆုၤန့ၣ်  
ယၤတဘျီအံၤအလံာ်ကဘျီးတဖၣ်မ့ၢ်လၢလံာ်အညှိ  
တဂ့ၤဘၣ်အယိကျိန်စိးညှိပြုးလီၤဆုၤလီၤပလုၤဝဲတ  
နီၤယကွဲးလီၤကဲဘၣ်ယၤလၢအပူကွံာ်အနံၣ်ခံကယၤ,  
သၢကယၤခါလံာ်လၢပျၢၤတဘျီအသိးန့ၣ်လီၤ.

လံာ်ဖိတဘျီအံၤယတသ့ၣ်နီၣ်ကွဲးလဲာ်လၢဘၣ်.  
စံးဘျူးဘၣ်ကွဲးသရပ်ခိန်ကိမူလၢပာ်ကီၤဂ့ၤယာ်ဒဲးဝဲ  
လံာ်ဖိတဘျီအံၤလၢအနံၣ်ခံဆံဘျီစးထီတံလၢပအိန်  
ဒဲးလၢကီၢ်ဆၢအခါစိးတုၤလၢအဖဲတုၤဆူကီၢ်အိးစကြု  
လယါတစုဂ့ၤဘၣ်ဘၣ်အယိလီၤ.

လၢအဖျိန်(၁၂)သိ, ၂၀၁၆.

### ပျက်စီးကျိပ်စက်ထိခိုက်မှုအတိတ်ကတိ

အိတ်တန်ယလဲဟးဆူသရၢ်ဒိၣ်အဲၣ်ဖြူၣ်မူးအဟံၣ်(အိၣ်ဖဲနီၣ်ဘိသဝိ,ကီၣ်ကီၣ်တဲၣ်)ယထံၣ်လံာ်လံာ်ဘၣ်ယးဒီးတၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါအိၣ်တဘျးဘၣ်လၢအလံာ်လီၢ်န့ၣ်လီၤ.ယယုက့ၤစိၣ်ဖးအလံာ်တနီၤဆူယဟံၣ်လီၤ.ယဟဲက့ၤစိၣ်ဖးလံာ်တဖၣ်အကျါပၣ်ယုၣ်ဒီးလံာ်ဘူကီၣ်ဖိတဘၣ်.ယက့ၤလီၤအကုခိၣ်အိၣ်ကွဲးလီၤအသးလၢပယီၤကျိၣ်(ပးကမ်းလျူဒါနဲးခြင်း-ဆရာကြီး ဦးဘိုးခင်ပြုစုသည့်)န့ၣ်လီၤ.

ယဆိမိၣ်လၢလံာ်ဖိတဘၣ်အံၤတမ့ၢ်လၢကထူးန့ၣ်ယသးဘၣ်.ဘၣ်တဘၣ်အဘျးကအိၣ်လၢယဂီၢ်တမံၤမံၤသ့ၣ်သ့ၣ်အယိယဟဲက့ၤစိၣ်ဖးအီၤလီၤ.ဘၣ်ဆၣ်ဒီးတုၤမ့ၢ်ယဖးလီၤအီၤတဘျီတမ့ၢ်ဒ်ယဆိမိၣ်အသးဘၣ်.ထူးန့ၣ်ယသးတကးဒီးဘၣ်ကဲထီၣ်တၢ်ဘျးတၢ်ဖိၣ်လၢယဂီၢ်အါမးန့ၣ်လီၤ.

လံာ်အခိၣ်ထံးကတၢ်တကဘျးအိၣ်ဒီးဖၣ်အၣ်ဘံၣ်ရှၢၣ်ဂီၢ်ကီၣ်မူး(ခဲအံၤတီအူဘံၣ်ရှၢၣ်)အတၢ်ကတိမၤမၤလိာ်လၢအစံးဝဲ-“လံာ်ဖိတဘၣ်အံၤကြၢးပဖးအီၤထံထံဆးဆးဝံၤ,ပကဘၣ်မၤပိာ်ထွဲအီၤတကးဒီးဘၣ်.တၢ်လၢပဒီးန့ၣ်ဘၣ်က့ၤအဘျးအဖိၣ်တဖၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်ကြၢးလၢပကဘၣ်ဆဲးသိၣ်လိန့ၣ်လိဒီးစံးကတိၤရၤလီၤကဒီးဆူညါကွဲးကွဲးန့ၣ်လီၤ”

လၢတၢ်န့ၣ်အယိယသးဆူယလၢယအဲၣ်ဒီးမၤအါထီၣ်လံာ်အံၤဒီးရၤလီၤအီၤဆူတီနီၢ်ကစၢ်မ့ၢ်ထီၣ်ပတၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖိ(ကညီဘၣ်ကီဘၣ်ခဲ)တဖၣ်အကျါလီၤ.ပအိၣ်ဖဲကီၢ်ဆၢတၢ်လီၢ်အံၤပုၤအိၣ်ဝဲတနီၤလၢအဖးလံာ်ပယီၤတဘၣ်အိၣ်ဝဲလီၤ.ယဆိမိၣ်ထီၣ်လံာ်ဖိတဘၣ်အံၤလၢပပုၤကညီအကျါပုၤမ့ၢ်ဖးဘၣ်အီၤဒီးကကဲထီၣ်တၢ်ဘျးတၢ်ဖိၣ်အယိယသးအိၣ်ကွဲးကျိၣ်ထံက့ၤအီၤဆူပကညီအကျိၣ်ဒီးထူးထီၣ်ဟ့ၣ်နီၤလီၤအဝဲသ့ၣ်လၢကဖးဘၣ်ဝဲအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ကကွဲးကျိၣ်ထံက့ၤလံာ်ဖိတဘၣ်အံၤဆူကညီကျိၣ်ဒီးကမၤအါထီၣ်အီၤအဂီၢ်တၢ်ကီတၢ်ခဲအိၣ်ထီၣ်ဝဲတမံၤလၢအမ့ၢ်ဝဲ-ကကျိၣ်ထံက့ၤလံာ်အံၤဒီးကမၤအါထီၣ်အဂီၢ်ပကဘၣ်ယုဆိန့ၢ်တၢ်ပျဲလၢပုၤဘၣ်ထွဲဒီးလံာ်အံၤအကစၢ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ယံၤတၢ်ယိာ်လိာ်သးဒီးတၢ်ဆဲးကျိးကီခဲအဖိခိၣ်ယတယုလၢတၢ်အခွဲးဘၣ်ဒီးကွဲးကျိၣ်ထံလီၤမိၤက့ၤအီၤဒ်အံၤအယိယမ့ၢ်လၢပုၤကနၢ်ပၢ်ဆူၣ်စၢၤယၤန့ၣ်လီၤ.

ယန့ၣ်ယဲလၢလံာ်ဖိတဘၣ်အံၤကကဲထီၣ်တၢ်ဘျးတၢ်ဖိၣ်လၢပုၤဖးတၢ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

၂၇၃၂နံၣ်,ထုကူၣ်လၢထီၣ်(၁၄)သီ  
၁၉၉၃နံၣ်,လၢဖုၤတြူၤအါရံၤ(၅)သီ

**ဟဲစိၣ်တၢ်ဆဲးဆဲးပူတပူခဲလၢကဆူတၢ်ဟံၣ်ဖိၣ်အဟံၣ်ပုၤ,ဒ်သီးတၢ်အိၣ်ကအိၣ်လၢယဟံၣ်ပူတက့ၢ်.ယကအိးထီၣ်မုၢ်ခိၣ်အတၢ်ထူၣ်ဖျိးဒီးလူလီၤန့ၣ်သုလၢ တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤတုၤအလီၢ်တတီၢ်ဘၣ်,ယတအိးထီၣ်ဘၣ်လဲၣ်န့ၣ်မၤကွၢ်ယၤ လၢတၢ်တမံၤန့ၣ်တက့ၢ်.တၢ်သးမ့ၢ်ဂီၢ်မ့ၢ်အယုၤစံးဝဲဒၣ်.  
ဝံမၤလကံ ဃး ၁၀-၁၁**

**ဟ့ၣ်တၢ်တက့ၢ်ဒီးတၢ်ကဟ့ၣ်တၢ်လၢသုလီၤ.ပုၤကယီၣ်ကစိၣ်ဒီးကဆိၣ်လီၤယၤ,ကကံၤဂုၤဒီးကမၤပုၤစိတရီၤဒီးကဟ့ၣ်လီၤလၢသုသးနီၤပုၤလီၤ.အဂ့ၢ်ဒ်အံၤဒ်သုလီၣ်ဟ့ၣ်တၢ်အသးန့ၣ်တၢ်ကယီၣ်ဟ့ၣ်သုလီၤ.  
လူၤကၣ် ၆း ၃၈**

**ပုၤလၢအဖုံတၢ်စ့ၤန့ၣ်ကကွဲးစ့ၢ်ကီးတၢ်စ့ၤဒီးပုၤလၢအဖုံတၢ်အါန့ၣ်ကကွဲးစ့ၢ်ကီးတၢ်အါလီၤ.ပုၤတဂၤဒီးတဂၤဒ်အတိာ်ဟံၣ်ဝဲလၢအသးကံၢ်ပုၤအသးန့ၣ်တမ့ၢ်ဘၣ်လၢတၢ်သးအုးဒီးတၢ်မၤဆူၣ်ဘၣ်ဒီးမိအဟ့ၣ်တၢ်ကီးဂၤဒီးတက့ၢ်.  
၂ကရံးသုး ၉း ၆-၇**



ဖဲၤကရံၣ်သူးၤဖဲၤန့ၣ်စီၤပီၤလူးၤစံးဝဲ, “ပုၤလၢဖျံၣ် တၢ်စ့ၤန့ၣ်ကကူးၤဘၣ်က့ၤဝဲ စ့ၤဖီၤပုၤလၢဖျံၣ် တၢ်အါန့ၣ်ကကူးၤဘၣ်က့ၤဝဲ အါန့ၣ်လီၤ” ဘုၣ်ရံၣ်န့ၣ်ပမ့ၢ်ပာ်ဃာ်အီၤလၢဘုၣ်ဖီၤပုၤန့ၣ်ဒီးအါထီၣ်ဝဲတသ့ဘၣ်. ပမ့ၢ်ဖျံၣ်လီၤအီၤဆူဟီၣ်ခိၣ်မ့ၢ်ဒီးကမဲထီၣ်ဝဲဒီးကဖီထီၣ်သ့ထီၣ်ဝဲအါအါဂီၢ်ဂီၢ်ကသ့န့ၣ်လီၤ. န့ၣ်အသိးတၢ်ဖိတၢ်လံၤလၢအအိၣ်ဒီးပုၤတဖၣ်န့ၣ်ပမ့ၢ်ပာ်ဃာ်အီၤလၢပဟံၣ်ပုၤ (ပစုအထၢၣ်ပုၤ) န့ၣ်ဒီးအါထီၣ်န့ၣ်ပုၤတသ့နီတဘျီဘၣ်. န့ၣ်သိးပတၢ်ဖိတၢ်လံၤလၢအအိၣ်ဒီးပုၤတဖၣ်အါထီၣ်ဂီၢ်ထီၣ်န့ၣ်ပုၤကသ့အဂီၢ်, (န့ၣ်သိးကစၢ်ယုၤမၤအါထီၣ်န့ၣ်ပုၤကသ့အဂီၢ်) တၢ်လၢပကဘၣ်မၤအီၤလၢအဆိကတၢ်တခါန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲ “ပကဘၣ်ဟ့ၣ်မၤဘျီတၢ်” န့ၣ်လီၤ.

**တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်မၤဘျီတၢ်ဆဲၣ်ပူတပူ-**

တၢ်ဆဲၣ်ပူတပူစံးတၢ်န့ၣ်, တၢ်ဖိတၢ်လံၤလၢအအိၣ်ဒီးပုၤတဖၣ်ပနီၤဖးလီၤအီၤအပူတဆံဝဲ, အဆိကတၢ်တပူန့ၣ်ပဘၣ်ပာ်ပနီၣ်အီၤလၢကစၢ်ယုၤအတၢ်ဒီးဟ့ၣ်လီၤအီၤဆူကစၢ်ယုၤလီၤ. တၢ်လၢအအိၣ်တ့ၢ်ဝဲခွဲၤန့ၣ်မ့ၢ်ပတၢ်လီၤ. ပတၢ်ဖိတၢ်လံၤလၢအမ့ၢ်ဝဲ-ဘုၣ်စီၤဟုၤစီၤ, တၢ်သုတၢ်သ့, ကယံၢ်တၢ်လၢအဟဲထီၣ်လၢဟီၣ်ခိၣ်အတၢ်သ့တဖၣ်အပူတဆံအကျါတပူန့ၣ်မ့ၢ်ကစၢ်ယုၤအတၢ်လီၤ. ဖဲၤ၃မိၤဂျၢၤ၃န့ၣ်စံးဝဲဒၣ်, မ့ၢ်တၢ်ပာ်စီဆုံလၢယုၤအဂီၢ်လီၤ.

အဲၣ်ဒီးစံးဝဲဒၣ်, တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဆဲၣ်ပူတပူန့ၣ်ပကဘၣ်ဟ့ၣ်အီၤလၢပနီၣ်ကစၢ်အတၢ်သ့ၣ်ညါဒီးလၢတၢ်အဲၣ်ယုၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ဒီးပတဟ့ၣ်အီၤဘၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဝဲလၢတၢ်တဲန့ၢ်ပာ်အီၤလီၤတၢ်လီၤဆဲးတအိၣ်ဘၣ်အယိဒီးပတသ့ၣ်ညါဘၣ်အယိန့ၣ်လီၤ. တၢ်တဲန့ၢ်ပာ်ဘၣ်ယးဒီးတၢ်ဟ့ၣ်မၤဘျီတၢ်လီၤတၢ်အဂီၢ်န့ၣ် (မ့ၢ်တတဲတဝဲ, မ့ၢ်တဒိတသိၣ်) တၢ်ကတိၤအိၣ်ဝဲအသိးစီၤပီၤလူးၤဖဲၤအသိၣ်က့ၤသီက့ၤတၢ်တဘျီလၢလံၤတဲန့ၢ်ပာ်ဖဲၤလံၤပျဲၤဘိၣ်တဖၣ်လၢတၢ်ဟ့ၣ်မၤဘျီတၢ်အဂီၢ်အံၤထီၣ်တၢ်လီၤ. လၢအတၢ်စံးတၢ်ကတိၤပူၤတဲန့ၢ်ပာ်စ့ၢ်ကိးဝဲ, “တမ့ၢ်ယယုတၢ်ဟ့ၣ်န့ၣ်ဘၣ်, မ့ၢ်ယယုတၢ်သ့ၣ်လၢအဒုးအါထီၣ်တၢ်လၢသုဂီၢ်လီၤ” ဖဲၤလံးပံၤ၄း၁၅-၁၇.

**ဝဲၤမိၤမိၤတဖၣ်အတၢ်သိၣ်လိမ့ၢ်လီၤ-**

လံၣ်စီဆုံလီၤလံၤအပူၤပာ်ဖျါဝဲ, “ပကဒီးန့ၣ်ဘၣ်က့ၤတၢ်အဘျူးအဖျိၣ်လၢပဟ့ၣ်တၢ်ဆဲၣ်ပူတပူ” အဂီၢ်ဒီးစီၤပီၤလူးၤအတၢ်ပာ်ဖျါ “တၢ်ဟ့ၣ်ဒီးတၢ်ဒီးန့ၣ်က့ၤတၢ်” န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်တမံၤပီၤတခါပီၤလီၤ. ဝဲမၤလကံၣ်၃း၁၀-၁၁န့ၣ်စံးဝဲ, “ဟဲစိၣ်တၢ်ဆဲၣ်ပူတပူခဲလၢကဆူတၢ်ပာ်ဖျိၣ်အဟံၣ်ပုၤ, န့ၣ်သိးတၢ်အိၣ်ကအိၣ်လၢယဟံၣ်ပုၤတက့ၢ်. ယကအိးထီၣ်မူခိၣ်အတၢ်ထုၣ်ဖျိ, ဒီးလူလီၤန့ၣ်သုလၢတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤတုၤအလီၤတကြိၢ်ဘၣ်, ယတအိးထီၣ်ဘၣ်လဲၣ်န့ၣ်မၤကွၢ်ယၤလၢတၢ်တမံၤန့ၣ်တက့ၢ်. တၢ်သုးမ့ၢ်ဂီၢ်မ့ၢ်အယုၤစံးဝဲဒၣ်. ဒီးယကသိၣ်ယီၣ်တၢ်မၤဟးဂီၤတၢ်လၢသုယိ, ဒီးတမၤဟးဂီၤဘၣ်ဝဲလၢသုဟီၣ်ခိၣ်အတၢ်သ့ဘၣ်. ဒီးသုစပံးမ့ၢ်လၢစပံးလီၤအပူၤန့ၣ်အသၣ်တလီၤဘီဘၣ်. တၢ်သုးမ့ၢ်ဂီၢ်မ့ၢ်အယုၤစံးဝဲဒၣ်”

တၢ်ကွဲးအသးအံၤအိၣ်ပညိမ့ၢ်ဝဲတၢ်တမံၤပီၤတခါပီၤဒီးကစၢ်ခရံၣ်အတၢ်ကတိၤလၢစံးဝဲ, “ဟ့ၣ်တၢ်တက့ၢ်ဒီးတၢ်ကဟ့ၣ်စ့ၢ်ကိးလၢသုလီၤ” န့ၣ်လီၤ. ပဟ့ၣ်မၤဘျီတၢ်မ့ၢ်ဝဲန့ၣ်ပကဒီးန့ၣ်ဘၣ်က့ၤတၢ်လၢကစၢ်ယုၤအအိၣ်သပုၤကတၢ်လၢက့ၤတဘိဘိန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဆဲၣ်ပူတပူန့ၣ်ပကဘၣ်ဟ့ၣ်က့ၤဆူကစၢ်ယုၤသပုၤကတၢ်လီၤ. အဂီၢ်ဒီးအံၤတၢ်တဖၣ်န့ၣ်တမ့ၢ်ပတၢ်ဘၣ်. မ့ၢ်ကစၢ်ယုၤအတၢ်လီၤ. ပနီၣ်ကစၢ်အတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဝဲထဲခွဲၤပူလီၤ. တၢ်ခွဲၤပူအံၤဒၣ်လဲၣ်တမ့ၢ်ပနီၣ်ကစၢ်အတၢ်လၢကဆူဆူဘၣ်. မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယုၤအတၢ်သးအိၣ်ဟ့ၣ်သးကညီၤပုၤဖီၤန့ၣ်လီၤ. ပဟ့ၣ်က့ၤတၢ်ဆဲၣ်ပူတပူဆူကစၢ် (ကစၢ်ယုၤ) ဝဲၤအလီၤခဲ, တၢ်လၢအအိၣ်တ့ၢ်ခွဲၤပူအကျါပမ့ၢ်ဟ့ၣ်မၤဘျီကဒီးတၢ်န့ၣ်ကစၢ်ယုၤကမၤအါထီၣ်န့ၣ်ကဒီးပုၤအါအါဂီၢ်ဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်လၢပဟ့ၣ်မၤဘျီတၢ်မ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤတဖၣ်န့ၣ်. တမ့ၢ်တၢ်ဆဲၣ်ပူတပူစ့ၢ်ကိးဘၣ်. တမ့ၢ်တၢ်လၢပတုၤဆါပသးဒီးမၤဘျီတၢ်စ့ၢ်ကိးဘၣ်. ပုၤလၢအဟ့ၣ်မၤဘျီတၢ်ဆဲၣ်ပူတပူလၢလၢပုၤပုၤကအိၣ်ဝဲတနီၤစဲယဲၤလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ပုၤလၢအဟ့ၣ်တၢ်ဆဲၣ်ပူတပူတလၢတပုၤဘၣ်ကအိၣ်အါဒၣ်တက့ၢ်တခါန့ၣ်ပကဘၣ်အါၣ်လီၤအီၤလီၤ. ပုၤကိးဂၤဒဲးမ့ၢ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ဆဲၣ်ပူတပူလၢလၢပုၤပုၤန့ၣ်လၢပကမၤသလၣ်ထီၣ်ခရံၣ်အဘိအမ့ၢ်အဂီၢ်ကျိၣ်စ့တၢ်ကိတၢ်ခဲတဖၣ်တမ့ၢ်ကအိၣ်ထီၣ်ဝဲဘၣ်.

လၢတၢ်န့ၣ်အယိဒီးသိးပကဟ့ၣ်မၤဘျီတၢ်အဂီၢ်တၢ်ကအိၣ်လၢအိၣ်ပုၤဒီးပုၤန့ၣ်ပဝဲကိးဂၤဒဲးပကဘၣ်ဟ့ၣ် “တၢ်ဆဲၣ်ပူတပူ” အခါဘၣ်ဝဲလဲန့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်အိၣ်တဆံဟ့ၣ်တဘး, မ့ၢ်အိၣ်တပီၤဟ့ၣ်တဆံ, မ့ၢ်အိၣ်တကထိဟ့ၣ်တကယၤ, မ့ၢ်အိၣ်တကလးဟ့ၣ်တကထိ, မ့ၢ်အိၣ်တကလီၤဟ့ၣ်တကလး-ပမ့ၢ်ဟ့ၣ်မၤဘျီတၢ်အီၤတုၤလီၤထီၣ်ဘးကိးဂၤဒဲးန့ၣ်ပတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အံၤကပူၤဖျဲးဝဲဒီးတၢ်ဘၣ်ဒီးသန့ၤသးဃုတၢ်မၤစၢၤလၢပုၤဂၤအအိၣ်, ဒီးပဆါထၢၣ်လၢပနီၣ်ကစၢ်အိၣ်ဖီခိၣ်ကသ့ဝဲလၢအဆိအချ့န့ၣ်လီၤ.

ပုၤလၢအတၢ်အိၣ်စ့ၤတဖၣ်ဟ့ၣ်စ့ၤကိၣ်. ပုၤလၢအတၢ်အိၣ်အါတဖၣ်ကြးဟ့ၣ်တၢ်အါကစီဒီလီၤ. ပမ့ၢ်ဟ့ၣ်လီၤမၤဘျီတၢ်အီၤလၢတၢ်သးအ့ၣ်တဲၣ်န့ၣ်ဒီးပကဒီးန့ၣ်ဘၣ်က့ၤတၢ်အဘျူးအဖျိၣ်ဟဲလၢကစၢ်ယုၤသပုၤကတၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤလၢအဟ့ၣ်တၢ်န့ၣ်စ့ၤတဖၣ်ဘၣ်သးဆံးတၢ်အလီၤတအိၣ်ဘၣ်. မ့ၢ်ကမဲလၢအဟ့ၣ်မၤဘျီတၢ်လီၤတၢ်ထဲစ့ခဲဘၣ်ဖိတဂၤအတၢ်ဟ့ၣ်န့ၣ်လၢပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိအတၢ်ကွၢ်မ့ၢ်တၢ်ဆံးကိၣ်စ့ၤကိၣ်ဖိဘၣ်ဆၣ်လၢကစၢ်ယုၤအတၢ်ကွၢ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်အလုၤအပူၤဒိၣ်န့ၣ်ဒီးပုၤထူးပုၤတီၤတဖၣ်အတၢ်ဟ့ၣ်အါအါဂီၢ်ဂီၢ်အဂီၢ်, ကစၢ်ခရံၣ်စံးဝဲတမ့ၢ်ဘၣ်မၤ. လၢပစံးအီၤန့ၣ်အယိပဟ့ၣ်မၤဘျီတၢ်အဂီၢ်ပတၢ်အိၣ်မ့ၢ်အါဘၣ်ဆၣ်ပမ့ၢ်ဟ့ၣ်မၤဘျီတၢ်လီၤထဲသိးဒၣ်မ့ၢ်ကမဲအစ့ခဲဘၣ်တခါတကြးတဘၣ်စ့ၢ်ကိးဘၣ်.

ပုၤမ့ၢ်ကမဲအံၤလၢအတၢ်တအိၣ်တယၤဘၣ်အပူၤတုၤဆါအသးဒီးဟ့ၣ်မၤဘျီတၢ်လီၤဝဲ (တၢ်လၢအိၣ်ဒီးအီၤခဲလၢက) အယိ, ကစၢ်ခရံၣ်စံးဝဲလၢအလုၤဒိၣ်ပုၤဒိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပဟ့ၣ်တၢ်တယၣ်ညါအံၤအယိနီၣ်တယၣ်ဒီးမၣ်ပကတုၤဘၣ်က့ၤတၢ်အဘျူးအဖျိၣ်တမ့ၢ်န့ၣ်ဘၣ်. ပကဒီးန့ၣ်ဘၣ်ကဒါက့ၤတၢ်အဘျူးအဖျိၣ်တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤခဲအံၤတဘျီယီန့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ယးဒီးတၢ်ဟ့ၣ်မၤဘျီတၢ်အဂီၢ်န့ၣ်စီၤပီၤလူးၤအဲၣ်ဒီးစံးဝဲဒၣ်အံၤ, “ပတဘၣ်ဟ့ၣ်တၢ်မၤဘျီလၢ

အိပ်ဒီးတံသုဉ်ပံသးကိတကလုာ်န့ဉ်ဘဉ်.တဘဉ်မ့ၤလၢပုၤမၤဆူဉ်ပုၤအယိပဟ့ဉ်အီၤတကလုာ်  
စ့ၤကိးဘဉ်.ပုၤတဂၤဒီးတဂၤန့ဉ်ဒ်အတိာ်ဟံၤဝဲအသိးမံၤအမၤဘူဉ်တံတက့ၤ.ယုၤဘဉ်အသးပုၤလၢ  
အဟ့ဉ်ညီတံန့ဉ်လီၤ.ပုၤလၢအဖုံတံစ့ၤန့ဉ်ကကူးစ့ၤကိးတံစ့ၤ.ဒီးပုၤလၢအဖုံတံအါန့ဉ်ကကူးစ့ၤ  
ကိးတံအါလီၤ” ၂ကရံၣ်သုးဇး၆-၇.

ပုၤမၤတံသးခုကစီၣ်အတံမၤဖဲကီၢ်အမဲရကၤ.အိးကလၢဟံမါကီၢ်ဖဲၣ်,ထူလံၤစၢၣ်ဝုာ်တဂၤ,အဝဲ  
ဟံးန့ၣ်လံာ်စီဆုံအဖိခိၣ်တဆၢအံၤဒီးဒုးအိၣ်ထီၣ်ဝဲ “တံသုဉ်လီၤတံန့ဉ်အချံ” တံဟ့ဉ်တံမၤဘူဉ်  
အကျါကျဲသန့ဖိတခါဒီးပထံၣ်ဘဉ်လၢအတံကဲထီၣ်လိၣ်ထီၣ်ဝဲန့ဉ်လီၤ.

**တံသုဉ်လီၤတံန့ဉ်အချံအပတီၢ်(၃)တီၢ်**

တၢတပတီၢ်- ပကဘဉ်န့ဉ်လၢကစၢ်ယုၤန့ဉ်မ့ၤတံသ့တံလၢာ်အကစၢ်အိၣ်ဒီးတံစိတံကမီၤ.လၢ  
အတုၤလီၤမူခိၣ်ဒီးဟီၣ်ခိၣ်တဂၤယီၤ.ကယဲာ်တံလၢပလိၣ်ဘဉ်တဖၣ်အဝဲမၤလၢပုၤန့ၣ်  
ပုၤသ့ခဲလၢာ်လီၤ.(ကယဲာ်တံလၢသုလိၣ်ဘဉ်အီၤအလီၤအိၣ်တဖၣ်ဒ်အလၢကပီၤအ  
တံထူးတံတီၤအသိးယကစၢ်ကဟ့ဉ်လီၤသုလၢယုၤဂျၢးခရံၣ်အပူၤလီၤ)ဖံးဒုး၁၉

ခံတပတီၢ်- ဒ်သိးကစၢ်ယုၤကမၤအါထီၣ်န့ၣ်ပုၤတံအဂီၢ်ပကဘဉ်ဖုံလီၤ(မၤဘူဉ်လီၤ)ဆိတံလီၤ.  
(ဟ့ဉ်တံတက့ၤဒီးတံကဟ့ဉ်တံလၢသုလီၤ)လူၤကၣ်၆:၃၈.

သၢတပတီၢ်- ပကဘဉ်အိၣ်ခိးကွၢ်လၢဒီးန့ဉ်အီၤဂၢၢ်ဂၢၢ်ကျါကျါလၢပကဒီးန့ဉ်ဘဉ်က့ၤတံလၢ  
ကပီၤအတၢသဉ်လၢအကဟဲကဲထီၣ်အသးလီၤလီၤလီၤလးလၢကစၢ်ယုၤအအိၣ်န့ဉ်  
လီၤ.(ယဲဒ်အံၤယသ့ဉ်တံဒီးယလူန့ၣ်တံအထံလီၤ.မ့မ့ၤယုၤဒုးဒိၣ်ထီၣ်တံလီၤ)  
၁က ရံၣ်သုးဒုး၆.

မ့ၤတံမၤထွဲအီၤဒ်တံမၤဘူဉ်အကျါအကျဲသန့တခါအံၤအသိးအယိသရၣ်မၤတံသးခုကစီၣ်တ  
ဂၤအံၤသ့ဉ်ထီၣ်ဘဉ်ဝဲဖျၢၣ်စီမိၤကိၤဖးဒိၣ်တဖျၢၣ်န့ၣ်ဝဲတကးဒီးဘဉ်,သ့ဉ်ထီၣ်ဝဲတံထုကဖၣ်အတံ  
လီၤထီၣ်ထီတခါဒီးတံဆါဟံၣ်တဖျၢၣ်လၢတံယါဘျါပုၤဆါဒီးတံယုကွၢ်တံဆါအယာ်အတံသ့ဉ်  
ထီၣ်တဖျၢၣ်န့ၣ်ဝဲန့ဉ်လီၤ.တံဆါဟံၣ်တဖျၢၣ်အံၤကိးန့ၣ်ဝဲအမံၤလၢ “တံစ့ၤတံန့ဉ်အချံ” လီၤ.

ပုၤန့ၣ်ကြိဖိလၢအဖးဘဉ်ဝဲ(သ့ဉ်လီၤတံန့ဉ်အချံ)တံဟ့ဉ်တံမၤဘူဉ်အတံဂ့ၢ်တခါအံၤတဂၤ,ဖဲအ  
ဖးဝဲတံဂ့ၢ်အံၤဝံၤအလီၤခံအဝဲထူးထီၣ်စ့လၢအဆုကၤထၢၣ်ပူၤယဲာ်ဒီးလၢတဘုဉ်ဒီးထၢန့ၣ်ဝဲဆူ  
လံာ်ဒၢတဖျၢၣ်အပူၤဆုၤလီၤဝဲတံမၤဘူဉ်ဆူတံအိၣ်ဖိၣ်တဖုန့ဉ်အအိၣ်လီၤ.သၢန့ၣ်ပူၤကွံာ်အလီၤခံ  
ပုၤအိၣ်ဝဲသၢဂၤဟ့ဉ်မၤစၢၤအီၤတံမၤစၢၤတဖၣ်အယိအဝဲပူၤဟံၣ်န့ၣ်ဝဲတဖျၢၣ်လီၤ.

ဖၣ်အၣ်ဘံၣ်ဂျၢၣ်တံပၤ,လီၤခၢၣ်သးမိၢ်ကရၢန့ၣ်ရွံၢ်သရၣ်မုၣ်နီၢ်ခဲးသရံၣ်အုၣ်အသးလၢ-ဖဲသါလဲၤ  
ထီၣ်ဘျီဒိၣ်တံအိၣ်ဖိၣ်(၁၄)ဝိတဝီအခါ,သါန့ၣ်ဟူဘဉ် “တံဟ့ဉ်တံမၤဘူဉ်” အတံဂ့ၢ်အံၤဝံၤအ  
လီၤခံဖဲပုၤဘါယုၤလၢသရိၣ်ပုၤပုၤဟဲထၢတံမၤဘူဉ်အခါသါထူးထီၣ်ဟ့ဉ်မၤဘူဉ်လီၤစ့ ၂၅၅ဘး  
လၢအအိၣ်ဒီးသါခဲလၢာ်ဆူတံမၤဘူဉ်ထၢၣ်ပူၤန့ဉ်လီၤ.တယံာ်တမိၢ်ဘဉ်သါထံၣ်တံလီၤလးမၤအ

သးလၢသါဒီးန့ၣ်ဘဉ်ကဒါက့ၤစ့ ၂၀၀၀ဘးန့ဉ်လီၤ.သရၣ်မုၣ်ခဲးသရံၣ်အတံအုၣ်သးအံၤမ့ၤတံမၤ  
အသးလၢပခ့ခါအံၤန့ဉ်လီၤ.

ပုၤဟံၣ်ဖိယိဖိအိၣ်ဝဲတန့ဉ်ဖဲသဝီတါ.ဝါတဂၤလဲၤမၤကတံဟဲက့ၤဆူဟံၣ်အခါလီၤဘဉ်ဆူပုၤအါ  
ဖိတဖၣ်အစုပူၤလီၤ.ဟံၣ်ကစၢ်မုၣ်လၢအမ့ၤဝဲမါတဂၤအိၣ်တံလၢဟံၣ်ဒီးတန့ဉ်ဟူန့ဉ်ပုၤက့ၤဝါတ  
ဂၤအဂ့ၢ်နီတမံၤလၢဘဉ်.လူၤသံကွၢ်သံဒီးဝဲတံဂ့ၢ်ဘဉ်ဆုတံကစီၣ်တလီၤဆီနီတမံၤဘဉ်.လၢ  
တံန့ဉ်အယိယုဘါထုကဖၣ်ဝဲလၢကစၢ်ယုၤကမၤစၢၤဘဉ်အီၤန့ဉ်လီၤ.ဘူးထီၣ်စ့ယဲာ်ဘးလၢအမ့ၤ  
ဝဲတံအိၣ်လၢအစုထၢၣ်ပူၤခဲလၢာ်တကဘျးန့ဉ်ဒီးထၢန့ဉ်လီၤဝဲဆူတံမၤဘူဉ်ထၢၣ်ပူၤလၢတံဘါ  
ဆၢကတီၢ်ပုၤထၢတံမၤဘူဉ်အခါဒီးယုဘါထုကဖၣ်ကစၢ်ယုၤလၢကမၤစၢၤအီၤဒ်သိးအဝါကဟဲ  
က့ၤတုၤဘဉ်ဆူဟံၣ်ဂ့ၢ်ဂ့ၢ်ဘဉ်ဘဉ်အဂီၢ်န့ဉ်လီၤ.ယုတံဒ်န့ဉ်ဝံၤစ့ၤကိာ်သိဒီးဝါတဂၤဟဲက့ၤတုၤ  
ကဒါဆူဟံၣ်ဂ့ၢ်ဂ့ၢ်ဘဉ်ဘဉ်ပုၤဒီးတံအိၣ်ဆူအိၣ်ချ့.ယုဒီးအတံဖိတံလံၤတလီၤမၤနီတမံၤဘဉ်  
န့ဉ်လီၤ.သရၣ်ရံၣ်မိၣ်အတံအုၣ်သးအဂ့ၢ်တခါအံၤမ့ၤစ့ၤကိးတံလီၤလးမၤအသးခီဖျါလၢ “သ့ဉ်လီၤ  
တံန့ဉ်အချံ” တမ့ၤဘဉ်န့ဉ်ပစံးကသ့ဒ်လဲၣ်.

တံအိၣ်ဖိၣ်သးပုၤလၢတီအုအဖိခါတဂၤလဲၤပတံထီၣ်တံမၤလၢပဒိၣ်တံမၤလီၤဝဲကျါတခါဒီးမ့ၤ  
လၢတံမၤစ့ၤအဆၢကတီၢ်အယိပုၤဘဉ်မူဘဉ်ဒါစံးဆၢအီၤလၢခဲအံၤပတလိၣ်ပုၤမၤတံဖိဒီးဘဉ်.  
လၢတံန့ဉ်အယိဘဉ်ဟဲက့ၤကဒါစ့ယာ်ခီဆူဟံၣ်လီၤ.ပံတဂၤလၢအနံၤဟူဖိခါအတံဂ့ၢ်အံၤယုဘါ  
ထုကဖၣ်သပုၤပုၤလၢ “သ့ဉ်လီၤတံန့ဉ်အချံ” အဖိခိၣ်အယိဖဲတလၢယိအတီၢ်ပုၤတံလီၤလးမၤအ  
သးလၢအဖိခါန့ဉ်ဒီးန့ၣ်ဘဉ်က့ၤတံမၤဖဲတံလီၤတခါယိလၢအလဲၤပတံထီၣ်ဝဲလၢညါခါအလီၤန့ဉ်  
လီၤ.တံဂ့ၢ်အံၤတမ့ၤတံလီၤလးမၤအသးဘဉ်န့ဉ်ပစံးကသ့ဒ်လဲၣ်.

တံၤသကိးသးဘိသ့ဉ်စၢ,က့မုာ်ဘဉ်သုဒ်သိးပတံအိၣ်ဖိၣ်အံၤကဂ့ၢ်ထီၣ်ပသီထီၣ်ဒီးပဆၢထၢၣ်  
လၢပနီၢ်ကစၢ်ခိၣ်ခိၣ်ကန့ၣ်အဂီၢ်မံပကကျဲးစးမၤအီၤလၢ “သ့ဉ်လီၤတံန့ဉ်အချံ” တံရံၣ်တံကျဲၤအ  
ဖိခိၣ်အံၤန့ဉ်တက့ၢ်.

ပုၤလၢအဂံာ်လီၤတံဟ့ဉ်မၤဘူဉ်တံအခွဲးအယာ်န့ဉ်,မ့ၤအစူးကွံာ်တံဒီးန့ၣ်ဘဉ်တံဆိၣ်ဂ့ၢ်အတံ  
ခွဲးတံယာ်.ဒီးပုၤလၢအတုၤလီၤတံဟ့ဉ်မၤဘူဉ်တံအတံခွဲးတံယာ်န့ဉ်မ့ၤအစ့ၤတံယာ်တံဒီးန့ၣ်  
ဘဉ်တံဆိၣ်ဂ့ၢ်အတံခွဲးတံယာ်န့ဉ်လီၤ.

**ဖုသရၣ်ဖိခုဉ်  
(တီအု St Luke တီထီကိၣ်ခိၣ်လီၤလံၤ)**